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RG.0002.28.2017    

 

P r o t o k ó ł   nr   XXVIII/2017 

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu  12 kwietnia 2017 r. 

 

  W sesji udział wzięło 14 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 19 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 16,15. 

 

Ad. 1. 

  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Pan Jan Fels .  

 

Ad. 2. 

  Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

    Nieobecny: radny, Pan Marek Minkus. 

 

Ad. 3. 

  Przewodniczący Rady poinformował, iż dzisiejsza sesja zwołana jest na wniosek Wójta Gminy.   

  Następnie głos zabrał Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski, który zaproponował wprowadzenie do 
porządku obrad następujących projektów uchwał:  

 zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty 
targowej oraz określenia inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2017 roku – VII, 

 zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wynagradzania za 
inkaso w 2017 roku – VIII.  

   Do powyższej propozycji nie wniesiono uwag.     

  Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zwrócił się do Wójta – inicjatora dzisiejszej sesji                     
z wnioskiem o poszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt: „Przyjęcie protokołu z poprzedniej 
sesji”.   

   Pan Wójt wyraził zgodę na uwzględnienie wniosku złożonego przez Przewodniczącego Rady.   

     

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższe wnioski:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 
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5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 – I,  

b) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 – II, 

c) udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Łubiu – III, 

d) przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Zbrosławice, dotyczących wejścia 
Gminy Zbrosławice w skład związku metropolitarnego w województwie śląskim – IV, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na okręgi wyborcze oraz 
ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu – V, 

f) przyjęcia zadania własnego Powiatu Tarnogórskiego z zakresu konserwacji i utrzymania 
systemów alarmowych – VI, 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty 
targowej oraz określenia inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2017 roku – VII, 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wynagradzania 
za inkaso w 2017 roku – VIII.  

7. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

8. Zamknięcie sesji. 

 

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie (14 głosach „za”).    

  

Ad. 5. 

   Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (14 głosach „za”).    

  

Ad. 6.  

   Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a)  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017 – 2027   

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
1 „wstrzymujący się”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXVIII/318/2017 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017 – 2027 została podjęta przy 13 głosach „za”,                       
0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

b)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXVIII/319/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice 
na rok 2017 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
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c)  w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Łubiu 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXVIII/320/2017 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Łubiu została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”                           
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

d)  w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Zbrosławice, dotyczących wejścia 
Gminy Zbrosławice w skład związku metropolitarnego w województwie śląskim 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXVIII/321/2017 w sprawie przeprowadzenia konsultacji                       
z mieszkańcami Gminy Zbrosławice, dotyczących wejścia Gminy Zbrosławice w skład związku 
metropolitarnego w województwie śląskim została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”                           
i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

e)  zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich 
granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXVIII/322/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy 
Zbrosławice na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych  
w każdym okręgu została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw”  i 0 „wstrzymujących” – stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

f)  w sprawie przyjęcia zadania własnego Powiatu Tarnogórskiego z zakresu konserwacji i utrzymania 
systemów alarmowych 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXVIII/323/2017 w sprawie przyjęcia zadania własnego Powiatu 
Tarnogórskiego z zakresu konserwacji i utrzymania systemów alarmowych została podjęta przy                
14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty 
targowej oraz określenia inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2017 roku 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXVIIII/324/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa podatku 
od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia inkasentów i wynagradzania 
za inkaso w 2017 roku została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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h) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso 
w roku 2017  

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXVIIII/325/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia 
poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 
inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso w roku 2017 roku została podjęta przy                       
14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu. 

  

Ad. 7. 

  W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Radny, Pan Klaudiusz Aplik zaproponował, aby w związku z tym, że na dzisiejszej sesji Rada 
Gminy przeznaczyła dosyć poważną kwotę na zakup samochodu strażackiego dla OSP 
Świętoszowice, przedstawiciel tej jednostki, który jest obecny na sali wypowiedział się w tej 
sprawie. 

  Prezes OSP Świętoszowice, Pan Kucharczyk poinformował, iż nowy wóz ma zastąpić 
wysłużony samochód marki Tatra z 1973 r. Samochód jest w bardzo złym stanie, kilka razy 
zawiódł przy wyjeżdżaniu do akcji. Na zakup nowego samochodu pozyskano dofinansowanie                
w kwocie 300 tys. zł, po 150 tys. zł z Urzędu Marszałkowskiego i z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska.   

 Radny, Pan Alojzy Szyguła dopowiedział, iż OSP Świętoszowice w tym roku obchodzi 130 lecie 
powstania jednostki, więc nowy samochód będzie prezentem z tej okazji. Jednostka prężnie 
działa, zawsze można na nią liczyć, i być może dzięki nowemu samochodowi będzie osiągać 
jeszcze lepsze wyniki. Następnie zapytał, czy został już opracowany harmonogram remontów 
dróg gminnych i kiedy zostaną rozpoczęte prace? 

  Naczelnik, Pan Jakub Kukliński odpowiedział, iż otwarcie przetargu odbędzie się w dniu 
jutrzejszym. Jeżeli wszystko dobrze pójdzie, to roboty rozpoczną się z początkiem maja. 
Dopowiedział, iż prace remontowe częściowo zostały już rozpoczęte poprzez naszą spółkę 
gminną. Remonty prowadzi się w Szałszy i Łubiu.   

 Przewodniczący Rady zapytał, czy będą podejmowane działania w stosunku do Powiatu                            
w sprawie remontu drogi w Kamieńcu, której stan jest fatalny. 

  Pan Wójt odpowiedział, iż w dniu wczorajszym razem ze swoim zastępcą spotkali się z Panią 
Starostą i złożyli gratulacje w imieniu Gminy Zbrosławice. W trakcie spotkania została poruszona 
sprawa drogi w Kamieńcu i jest nadzieja, że temat zostanie pozytywnie załatwiony. Jutro ma się 
odbyć wizja lokalna w terenie, gdyż do remontu ma być wytypowany najgorszy odcinek drogi                 
w powiecie. Droga w Kamieńcu jest w bardzo złym stanie, a ponadto jest bardzo ruchliwa, więc 
jest nadzieja, że właśnie ta droga zostanie wybrana. Następnie zwrócił się z prośbą do sołtysów, 
aby w związku z tym, że radni wyrazili zgodę na przeprowadzenie konsultacji społecznych                               
w sprawie przystąpienia do związku metropolitarnego o zaangażowanie się w rozdawanie                     
i zbieranie ankiet związanych z konsultacjami. Wójt dopowiedział, iż praktycznie miał tylko pół 
godziny na podjęcie decyzji odnośnie przystąpienia do związku metropolitarnego, dlatego też 
konieczne było szybkie zwołanie sesji. Następnie podziękował radnym za zaaprobowanie 
obranego kierunku oraz stwierdził, iż dopiero czas pokaże, czy wybrany kierunek był właściwy. 
Dopowiedział, iż na spotkaniu dostali zapewnienie o zrównoważonym rozwoju całego związku. 

  Przewodniczący Rady stwierdził, iż on także uważa, że wstąpienie do związku metropolitarnego 
umożliwi pozyskanie nowych środków i możliwości rozwojowych. 

  Radny, Pan Grzegorz Kłaczek dopowiedział, iż każdy kto ma jakiekolwiek wątpliwości, czy 
zapytania w związku z propozycją wejścia naszej Gminy do związku metropolitarnego może 
zadzwonić do dyrektora związku, który udziela wyczerpujących odpowiedzi.   
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 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels poinformował, iż do biura Rady Gminy wpłynęła 
uchwała Rady Miasta Radzionków i uchwała Rady Gminy Kobiór w sprawie podjęcia przez Rząd 
RP działań wpływających na poprawę jakości powietrza w Polsce. 

 Radna, Pani Weronika Krok poruszyła sprawę połączenia komunikacyjnego Łubia z Gliwicami. 
Stwierdziła, iż skoro nie udało się załatwić przejazdu autobusów PKS z Lublińca przez Łubie, to 
może uda się załatwić, by trasą tą jeździły autobusy nowej linii Tarnowskie Góry – Gliwice, nad 
utworzeniem której trwają prace. Dlatego też uważa, iż Urząd Gminy powinien jak najszybciej 
wystąpić z takim wnioskiem.  

  Pan Wójt zapewnił, iż wystąpi się z takim pismem, a następnie dodał, iż założeniem utworzenia  
nowej linii jest umożliwienie jak najszybszego dotarcia z Tarnowskich Gór do Gliwic, a objęcie 
trasą Łubia na pewno nie spowoduje  osiągnięcie zamierzonego celu. 

  Na powyższe wyjaśnienie, radna, Pani Krok stwierdziła, iż skoro nowa linia ma być ekspresowa, 
to może trochę zmienić przebieg trasy linii „80”, by mieszkańcom Łubia i pobliskich miejscowości 
umożliwić dojazd do Gliwic.    

  Pan Wójt zauważył, iż należy pamiętać o tym, że wydłużenie trasy autobusu pociągnie za sobą 
dodatkowe koszty. Już w tej chwili nasza Gmina na komunikację przeznacza około 4 mln zł.  

  Radna, Pani Weronika Krok stwierdziła, iż Łubie nie ma żadnego bezpośredniego połączenia                   
z Gliwicami. Najgorzej jest zimą, kiedy spóźni się autobus do Pyskowic, który ma połączenie                         
z Gliwicami. Jeżeli autobus z Pyskowic odjedzie, to wtenczas nie ma już możliwości dojechania 
do Gliwic, dokąd dojeżdża młodzież do szkół i dorośli do pracy. 

 Radna, Pani Krystyna Graca w nawiązaniu do podjętego przez Radę Gminy Zbrosławice apelu                  
w sprawie pilnego podjęcia działań zmierzających do poprawy jakości powietrza w Gminie 
Zbrosławice stwierdziła, iż zgodnie z zapisem apel powinien był być wywieszony na tablicach 
informacyjnych oraz zamieszczony w informatorze, co jednak nie zostało zrealizowane. 

  Przewodniczący Rady  stwierdził, iż zgłoszona sprawa zostanie wyjaśniona.  

 Radny, Pan Klaudiusz Aplik w nawiązaniu do wspomnianego przez Pana Wójta rankingu 
najgorszych dróg w powiecie poinformował, iż do rankingu najgorszych dróg gminnych zgłasza 
ulicę Zieloną w Przezchlebiu. Mieszkańcy ulicy Zielonej wychodząc z domu mają 2 pary butów.               
Z domu wychodzą w butach zmiennych, które dochodząc do skrzyżowania zmieniają na 
wejściowe, by  w czystych butach iść do autobusu. Buty zmienne wieszają w woreczkach. 

 Pan Wójt stwierdził, iż w takiej sytuacji przez 12 lat byli mieszkańcy osiedla w Szałszy. 
Dopowiedział, iż należy sobie zdawać sprawę, że jak ktoś buduje w polu, to z dojazdem do domu 
może być ciężko. 

  p.o. Naczelnika, Pan Michał Skowron dopowiedział, iż ulica Zielona na razie nie jest 
przewidziana do remontu, ponieważ będzie tam budowany wodociąg i kanalizacja. 

  Radny, Pan Klaudiusz Aplik stwierdził, iż mieszkańcy ulicy Zielonej twierdzą, iż już 4 lata temu 
była mowa o budowie wodociągu i kanalizacji i jak do tej pory wspomniane prace nie są 
prowadzone. Dlatego też mieszkańcy uważają, że drogę należało wyremontować, gdyż do czasu 
budowy wodociągu i kanalizacji na pewno trzeba byłoby ją ponownie remontować.  

  W odpowiedzi na powyższe p.o. Naczelnika, Pan Michał Skowron stwierdził, iż mieszkańcy byli 
poinformowani o tym, że budowa wodociągu i kanalizacji przewidziana jest na rok 2017. 

 Radny, Pan Joachim Pieczka poruszył następujące sprawy: 

 zapytał o kroki, jakie zostały podjęte w sprawie odpadów komunalnych składowanych wokół 
sołectwa Czekanów i Szałsza, o czym informował na poprzedniej sesji. Stwierdził, iż upłynęły 
już 3 tygodnie, a większość odpadów nadal zalega na polu. 

   Naczelnik, Pani Beata Dzielicka poinformowała, iż skontaktowano się z właścicielem                      
i dzierżawcą gruntów, na których składowane są odpady komunalne i uzyskano informacje, że 
na pola nie można było wjechać ponieważ jest za mokro. Uzyskano też zapewnienie, że 
osady ściekowe są systematycznie zaorywane, jednakże nie sprawdzano tego, co teraz 
zostanie uczynione. 

  Przewodniczący Rady dopowiedział, iż prawie codziennie jeździ tą trasą i widzi, że osady są 
sukcesywnie dowożone, dzisiaj także miało to miejsce.   
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 zwrócił się z prośbą o likwidację dzikich wysypisk śmieci za terenem byłego PSZOK                                 
w Czekanowie oraz przy drodze, którą dowożone są odpady na pola (około 200 m od 
przejazdu kolejowego). Dopowiedział, iż w budżecie są zabezpieczone środki na usuwanie 
dzikich wysypisk śmieci. 

  W odpowiedzi na powyższe p.o. Naczelnika, Pan Skowron stwierdził, iż na teren byłego 
PSZOK śmieci są przywożone bardzo często, więc co jakiś czas teren ten jest sprzątany. 
Natomiast kolejne wskazane dzikie wysypisko śmieci znajduje się na terenie prywatnym, 
dlatego też do właściciela, czyli do kolei zostanie wystosowane pismo przypominające                       
o obowiązku usunięcia śmieci. 

  Przewodniczący Rady zapytał, czy nie można w tym miejscu zawiesić kamery typu kukułka, 
bo pomimo, iż jest znak zakazu wysypywania śmieci, ciągle pojawiają się nowe?   

  W odpowiedzi Pan Skowron stwierdził, iż zostanie rozważona taka możliwość. 

 Radna, Pani Krystyna Graca zaproponowała, aby w piśmie, jakie będzie kierowane do kolei 
poruszyć również sprawę uprzątnięcia wszystkich terenów pokolejowych m.in. w Miedarach 
(torowisko i teren byłego dworca PKP zasypywane śmieciami). Interpelacja w tej sprawie była 
złożona już kilka lat temu. 

 Radny, Pan Alojzy Szyguła wniósł następujące sprawy: 

 poruszył sprawę dzikiego wysypiska przy ulicy Szkolnej (za stawem) w Ziemięcicach. 
Wysypisko znajduje się na terenie prywatnym, stale dowożone są tam odpady, m.in. duże 
ilości betonu. 

        W odpowiedzi Pan Wójt zapewnił, iż do właściciela gruntu zostanie skierowane stosowne 
pismo. 

 zwrócił się z prośbą o wystąpienie do Powiatu o wyczyszczenie rowów przy drogach 
powiatowych z zalegających śmieci. 

 Przewodniczący poruszył następujące sprawy: 

 zapytał, czy wyjaśniła się sytuacja stawu w Ziemięcicach. W zeszłym roku został 
wyczyszczony potok Świętoszowicki, a ponieważ nie został wyczyszczony staw woda                       
w potoku stoi oraz zalewa łąki. 

        W odpowiedzi Pan Wójt stwierdził, iż skontaktował się z mężem właścicielki stawu, który 
obiecał szybkie wykonanie prac. Opóźnienie tłumaczył mokrą jesienią i podmokłym terenem. 
Dopowiedział, iż nadal trwają prace projektowe. 

 zapytał, czy został zmieniony kształt naszych dróg oraz czy przy drogach powiatowych nie 
muszą już być rowy? Powyższe pytanie zadał w związku z tym, że rów przy ulicy Polnej na 
trasie Kamieniec – Karchowice został przez Powiat zasypany, co miało miejsce 2 tygodnie 
temu i obecnie cała woda płynie drogą, a nie rowami, gdyż ich nie ma. Następnie zwrócił się              
z prośbą  o interwencję w tej sprawie. 

 Radna, Pani Józefa Boron zwróciła się z ponowną prośbą o ustawienie przy szkole w Kopienicy 
znaku informującego o znajdującej się w pobliży szkole. Szkoła jest niewidoczna, gdyż jest                 
w parku, a jadące z dużą prędkością motory i samochody mogą stać się przyczyną nieszczęścia.   

  Naczelnik, Pan Jakub Kukliński zapewnił, iż sprawdzi, jakie znaki ostrzegawcze mogą zostać 
zamontowane. Dopowiedział, iż przy szkołach są ustawiane tablice wyświetlające prędkość 
pojazdu. Ponieważ na chwilę obecną są 3 tablice, przed poszczególnymi placówkami 
oświatowymi pojawiają się one co jakiś czas, wg. ustalonego harmonogramu. W najbliższym 
czasie zakupione zostaną kolejne 2 tablice i wtenczas będą one częściej montowane przed 
szkołami.  

 Radny, Pan Rafał Kubik zaproponował, aby w strategicznych punktach gminy zamontować mapy 
wskazujące ciekawe miejsca do zwiedzania oraz drogi, gdyż wraz z cieplejszą pogodą w trasę 
wyruszają rowerzyści, którzy chcieliby zobaczyć coś ciekawego w naszej gminie.  

   Radna, Pani Józefa Boron stwierdziła, iż kiedyś były bardzo ładnie oznaczone ścieżki rowerowe 
na Toszek, jednakże wszystko zostało zdewastowane. 
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   Pan Wójt dopowiedział, iż oznaczenia ścieżek rowerowych znajdowały się na metalowych 
rurkach, które zniknęły, natomiast ścieżki konne były oznaczone na okorkach i także zniknęły.  

 Sołtys Zbrosławic, Pan Wojciech Michalik zapytał o następujące sprawy: 

 zapytał, czy wystosowano pismo do właściciela szamba zbudowanego na terenie placu zabaw 
znajdującego się naprzeciw OSP (teren gminny)? 

   Naczelnik, Pan Jakub Kukliński sprawa jest w toku załatwiania. 

 zapytał, kto zajmuje się utrzymaniem czystości wiat przystankowych, gdyż MZKP twierdzi, iż 
gmina, a gmina, iż MZKP? Dopowiedział, iż wiata została już uprzątnięta na jego zlecenie 
przez pracowników zatrudnionych do sprzątania. 

               Naczelnik, Pan Jakub Kukliński stwierdził, iż rozezna sprawę. 

 poruszył sprawę remontu ulicy Piastowskiej. Zapytał o rodzaj nawierzchni, wykonawcę oraz 
poinformował, iż mieszkańcy ulicy Piastowskiej zwrócili uwagę, iż zostały im rozebrane wjazdy 
do domów, które sami i na własny koszt wykonali, a następnie zaproponował, aby zamiast 
asfaltu drogę wyłożyć kostką brukową, by w przyszłości, kiedy będzie konieczność dokonania 
podłączenia lub usunięcia awarii nie niszczyć asfaltu, tylko zdjąć kostkę. 

  p.o. Naczelnika, Pan Michał Skowron poinformował, iż wykonawcą drogi jest firma IDŁA 
Tarnowskie Góry, nawierzchnia będzie bitumiczna. Ponieważ nazwa zadania, jakie 
prowadzone jest na ulicy Piastowskiej dot. modernizacji sieci wodociągowej, a nie remontu 
drogi, nawierzchnia będzie taka sama jak przed przystąpieniem do robót, czyli asfaltowa.   
Dopowiedział, iż koszt budowy nawierzchni z kostki brukowej jest znacznie wyższy od 
nawierzchni asfaltowej. W sprawie rozebrania wjazdów wyjaśnił, iż było to konieczne, gdyż 
niektóre wjazdy byłyby powyżej drogi, a niektóre poniżej. Wjazdy trzeba dostosować do drogi, 
a nie odwrotnie i w tej sprawie rozmawiano z mieszkańcami.  

 zapytał o parking koło ośrodka zdrowia? 

  p.o. Naczelnika, Pan Michał Skowron odpowiedział, iż jest to sprawa właściciela ośrodka. 

 

Ad. 8. 

  Przewodniczący Rady złożył życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych, a następnie podziękował za 
udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

  Czas zakończenia:  17:15 

 
  Załączniki do niniejszego protokołu oraz nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne w biurze Rady 
Gminy. Natomiast uchwały od Nr XXVIII/318/2017 do Nr XXVIII/325/2017 stanowiące załączniki od                      
nr 4 do 11 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 
 
 
Protokołowała 
Inspektor R.Penkala 
 


